

MINUTES OF PROCEEDINGS

THURSDAY, JULY 7, 1988

(1)

[Text]

The Legislative Committee on Bill C-130, An Act to implement the Free Trade Agreement between Canada and the United States of America, met at 9:31 o'clock a.m. this day, in room 253-D Centre Block, for the purpose of organization.

Members of the Committee present: Warren Allmand, Lloyd Axworthy, Mary Collins, Jim Edwards, Marc Ferland, Gabriel Fontaine, Bill Kempling, Steven Langdon, John A. MacDougall, John McDermid, Jim Manly and Brian White.

In attendance: From the Library of Parliament: Bruce Carson, Research Officer.

Jack Ellis announced his appointment as Chairman of the Committee pursuant to Standing Order 93(2).

The Order of Reference, dated Wednesday, July 6, 1988, being read as follows:

ORDERED,—That Bill C-130, An Act to implement the Free Trade Agreement between Canada and the United States of America, be now read a second time and referred to a legislative committee.

John A. MacDougall moved,—That the Committee print 750 copies of its Minutes of Proceedings and Evidence, as established by the Board of Internal Economy.

After debate thereon, the question being put on the motion, it was agreed to.

Jim Edwards moved,—That the Chairman be authorized to hold meetings in order to receive evidence and authorize its printing when a quorum is not present provided that three (3) members are present including the Chairman and, in the absence of the Chairman, the person designated to be Chairman of the Committee.

Steve Langdon moved,—That the motion be amended by adding immediately after the words "provided that three (3) members are present", the following:

"and that those three members must include an opposition member".

After debate thereon, the question being put on the amendment, it was, by a show of hands, negatived: Yeas: 4; Nays: 6.

And the question being put on the motion, it was agreed to.

On motion of John McDermid, it was agreed,—That the Sub-Committee on Agenda and Procedure be composed of the Chairman, or his designated replacement, and five (5) members as follows: three (3) members from the Progressive Conservative Party, one (1) member from the Liberal Party and one (1) member from the New Democratic Party.

PROCÈS-VERBAL

LE JEUDI 7 JUILLET 1988

(1)

[Traduction]

Le Comité législatif sur le projet de loi C-130, Loi de mise en oeuvre de l'Accord de libre-échange entre le Canada et les États-Unis d'Amérique, tient, aujourd'hui à 9 h 31, dans la pièce 253-D de l'édifice du Centre, sa séance d'organisation.

Membres du Comité présents: Warren Allmand, Lloyd Axworthy, Mary Collins, Jim Edwards, Marc Ferland, Gabriel Fontaine, Bill Kempling, Steven Langdon, John A. MacDougall, John McDermid, Jim Manly et Brian White.

Aussi présent: De la Bibliothèque du Parlement: Bruce Carson, attaché de recherche.

Jack Ellis annonce sa propre nomination à la présidence du Comité, conformément aux dispositions du paragraphe 93(2) du Règlement.

Lecture de l'ordre de renvoi du mercredi 6 juillet 1988 est donnée en ces termes:

IL EST ORDONNÉ,—Que le projet de loi C-130, Loi de mise en oeuvre de l'Accord de libre-échange entre le Canada et les États-Unis d'Amérique, soit maintenant lu une deuxième fois et déferé à un Comité législatif.

John A. MacDougall propose,—Que le Comité fasse imprimer 750 exemplaires de ses *Procès-verbaux et témoignages*, conformément à la norme établie par le Bureau de régie interne.

Après débat sur la motion, celle-ci est mise aux voix et adoptée.

Jim Edwards propose,—Que le président soit autorisé à tenir des réunions pour recevoir des témoignages et en permettre l'impression en l'absence du quorum, pourvu que trois (3) membres, dont le président, soient présents, ou en l'absence de ce dernier, la personne désignée pour le remplacer.

Steve Langdon propose,—Que la motion soit modifiée en ajoutant à la suite des mots «pourvu que trois (3) membres, dont le président soient présents», ce qui suit:

«et que ces trois membres comprennent un membre de l'opposition».

Après débat sur l'amendement, celui-ci est mis aux voix et rejeté comme suit: Pour: 4; Contre: 6.

Puis la motion est mise aux voix et adoptée.

Sur motion de John McDermid, il est convenu,—Que le Sous-comité du programme et de la procédure se compose du président ou de la personne désignée pour le remplacer, de cinq (5) membres répartis comme suit: trois (3) membres du parti progressiste-conservateur, un (1) membre du parti libéral et un (1) membre du parti néo-démocrate.